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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Ön szerint mi várható a gabonaárak tekintetében az 
importstop következtében?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A vg.hu portálon megjelent „Importstop ide vagy oda, mélyben a gabonaárak„ című cikk szerint
nincs árfelhajtó hatása a piacon az ukrán gabona behozatali stopjának, a takarmánykeverők azonban
június után kifogynak a korábbi készletekből, így reményeik szerint a tilalom nem tart majd tovább.
A gabonatermelők év végéig tartó korlátozásban reménykednek.

„A termelők jelzései alapján egyelőre – legalábbis a múlt hét közepéig – nem látszott elmozdulás a
gabonaárakban, vagyis az ukrán termékek tilalmának egyelőre nem érződik a hatása” – válaszolta
a Világgazdaság érdeklődésére Csősz Tibor, a Mezőgazdasági Szövetkezők és Termelők Országos
Szövetségének tanácsosa. Az érdekképviseletnél ugyanakkor bíznak abban, hogy lesz elmozdulás, de
alapvető fordulatra nem számítanak. Ez elsősorban a búzánál igaz, és akkor, ha a tilalom csak
június végéig élne. A piaci hírek szerint ugyanis annyi ukrán gabonát vásároltak fel a felhasználók,
hogy egy két hónapos tiltás nem jelenthet változást. Ha azonban az év végéig sikerül a tilalmat
kiterjeszteni – ahogyan azt az agrártárca már felvetette –, már valószínűsíthető, hogy addig „nem
húzzák ki” a piaci szereplők készletei. Viszont júniusban már elindul az aratás, és addig kitart a
búzakészlet, így nem tud érvényesülni semmilyen árfelhajtó hatás.

(…)

Másban reménykednek a gabonafeldolgozók. 

A  takarmánykeverők  június  vége  után  kifogynak  a  kukoricakészletekből,  így  nekik,  illetve  az
etanolgyáraknak szükségük van az ukrán kukoricára – mondta a Világgazdaságnak Lakatos Zoltán,
a  gabonakereskedőket,  -feldolgozókat  és  takarmánygyártók  érdekeit  képviselő  Gabonaszövetség
gabonafeldolgozói tagozatának elnöke, a Hajdú Gabona Zrt. elnök-vezérigazgatója. Mint mondta,



érezhető a piacon a hiány:  őt  például  több takarmánykeverő képviselője  is  kereste,  hogy tud-e
valahol  eladó,  toxinmentes  kukoricát.  Lakatos  Zoltán  szerint  az  ukrán kukorica  behozatalának
tilalma nem volt megfontolt lépés, míg a búzánál gyakorlatilag nem volt hatása, mivel február óta a
havi  tízezer  tonnát  sem  érte  el  a  behozott  mennyiség.  Az  árakban  a  Gabonaszövetségnél  sem
érzékelik az importstoptól várt elmozdulást, a búzapiacon gyakorlatilag nincs vevő, az árak lefelé
tartanak. Korábban a szervezet 500-700 ezer tonnára becsülte a magyar piacról hiányzó kukorica
mennyiségét.”

 

Kérdezem Önt:

Ön szerint mi várható a gabonaárak tekintetében az importstop következtében?

 

Budapest, 2023. május 7.
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